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Аннотация. Актуальность темы исследования обусловлена современными требованиями энергоэффективности 
при производстве энергии. В работе объектом исследований выбрана самая мощная ТЭЦ города Читы. Предметом ис-
следований является экономичность ТЭЦ при производстве энергии с точки зрения влияния на нее применения плаз-
менного розжига взамен существующего мазутного. Цель исследования состоит в определении величины влияния 
плазменного розжига на топливные затраты и плату за выбросы. Методология и методы исследования основыва-
ются на сравнительном анализе расходов топлива и выбросов существующей схемы мазутного розжига пылеугольных 
котлов с потенциально возможным плазменно-топливным розжигом. 
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Abstract. The relevance of the research topic is due to modern requirements for energy efficiency in energy 
production. In this work, the most powerful thermal power plant in the city of Chita was chosen as the object of 
research. The subject of research is the efficiency of thermal power plants in energy production from the point of view 
of the influence on it of the use of plasma ignition instead of the existing fuel oil one. The purpose of the study is to 
determine the magnitude of the impact of plasma ignition on fuel costs and emission charges. The methodology and 
research methods are based on a comparative analysis of fuel consumption and emissions of the existing fuel oil 
ignition scheme for pulverized coal boilers with potentially possible plasma-fuel ignition. 
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